
 Protokół nr 25/VIII/2020

z obrad XXVI sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 29 grudzień 2020 roku.

Rozpoczęcie obrad  – godz. 11:15
Zakończenie obrad – godz. 14:45

Ad 1. Sprawy regulaminowe:
 Otwarcie     i     stwierdzenie     prawomocności     obrad.

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12.
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Leszczyński.

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol, Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska oraz r.pr.
Marcin Skalski.

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził,  na  podstawie  listy  obecności,  że  brakuje  Radnego
Władysława Kanki a Radna Wioleta Frydrych uczestniczy w sesji zdalnie.

Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych - Listy obecności radnych  stanowi załącznik
nr 1 do protokołu.

 Zatwierdzenie     porządku     obrad.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dzisiejszy porządek obrad.

I CZĘŚĆ

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

- Zatwierdzenie porządku obrad.

- Przyjęcie protokołu z XXV sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie;

.2 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki  Wielkie na rok 2020 -  referuje  Zofia

Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2032 - referuje

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.4 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla taryfowych grup odbiorców w ramach zbiorowego

zaopatrzenia  w wodę  i  zbiorowego odprowadzenia  ścieków oraz  cen  innych  usług-  referuje  Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy;

II CZĘŚĆ BUDŻET 2021 

5. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2021 wraz z uzasadnieniem - referuje Pan Błażej

Konkol Wójt Gminy;
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6. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-

2032 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

7. Przedstawienie opinii Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy – referuje Pan

Marian Płotka  Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego;

8.  Przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Gdańsku w sprawie  projektu  budżetu

Gminy na 2021 rok i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2032 – referuje Pan Zbigniew

Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie; 

9. Przedstawienie  stanowiska  Wójta  Gminy  Trąbki  Wielkie  w  sprawie  wniosków  radnych  i  opinii

komisji - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

10. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami - głosowanie;

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2032-         

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2021-  referuje Pan   
  Błażej Konkol Wójt Gminy;

13. Zamknięcie sesji zwyczajnej.

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.

Wójt Gminy - zgłosił potrzebę wprowadzenia do porządku obrad uchwały w  sprawie ustalenia
wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020 – uzasadnił potrzebę
wprowadzenia powyższej uchwały do dzisiejszego porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  Gminy -  zapytał,  czy  jeszcze  ktoś  chciałby  zgłosić  uwagi  do
proponowanego porządku obrad. Uwag nie zgłoszono. Kolejno poddał pod głosowanie wniosek
zgłoszony przez Wójta Gminy.  

Zapytał, kto jest za wprowadzeniem do dzisiejszego porządku obrad, w części I porządku obrad
jako punktu 5 - uchwały zgłoszonej przez Wójta Gminy. 

W głosowaniu udział  bierze14 radnych:  13 osobiście  -  Radna Wioleta  Frydrych -  głosuje w
sposób zdalny. 

Przewodniczący Rady Gminy - przed ogłoszeniem wyników wyświetlanych na rzutniku zadał
pytanie Radnej Wiolecie Frydrych w sprawie głosowania.

Radna Wioleta Frydrych  głosując poprzez podniesienie ręki, jest  ”Za”  wprowadzeniem do porządku obrad 

zgłoszonego projektu uchwały. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła zgłoszony wniosek przez Wójta Gminy. 

Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do protokołu 

Przewodniczący Rady Gminy - odczytał porządek obrad z uwzględnioną zmianom - poddając go
pod głosowanie. 

W głosowaniu udział bierze 14 radnych.

Zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad z uwzględnionymi zmianami. 
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Radna Wioleta Frydrych  na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy głosuje poprzez podniesienie ręki  -
jest  ”Za” przyjęciem porządku obrad z uwzględnionymi zmianami.

Rada  Gminy  Trąbki  Wielkie  jednogłośnie  przyjęła  porządek  obrad  po  zmianach.
Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do protokołu 

 Przyjęcie protokołu z XXV sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  poinformował,  że  do  Biura  Rady  nie  wpłynęły  uwagi  do

protokołu. Zapytał, kto jest za przyjęciem w/w protokołu.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Radna Wioleta Frydrych na zadane pytanie przez Przewodniczącego Rady Gminy głosuje ”Za” 

przyjęciem protokołu  poprzez podniesienie ręki. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła protokół z XXV sesji zwyczajnej Rady 

Gminy Trąbki Wielkie. Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do protokołu 

Ad 2  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2020 - referuje
Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – przedstawiła zmiany odczytując uzasadnienia uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do przedstawionych zmian.

Radny Sławomir Mazurek – nawiązał do pozycji dotyczącej zwiększenia się planu dotacji dla 
GOKSiR o kwotę 21 500,00 zł. z przeznaczeniem na wydatki poniesione na:

1. Wynajem kontenerów socjalnych dla piłkarzy korzystających z boiska w Ełganowie;
2. Podłączenie kontenera sanitarnego do sieci wodno – kanalizacyjnej i elektrycznej znajdującego 

się obok boiska w Ełganowie;
3. Utrzymanie kabiny sanitarnej;
4. Wymiana pokrycia dachowego dwóch altan w miejscu rekreacji w Mierzeszynie.

Zapytał, czy wiadomym jest, jak wygląda rozbicie kwoty 21 500,00zł. na poszczególne zadania.

Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska – podała, że nie zna, nie otrzymała   informacji, jak ona się
dzieli  na  poszczególne  zadania. Podała,  ze  na  to  pytanie  musiałby  odpowiedzieć  Dyrektora
GOKSiR. 

Wójt  Gminy –  podał,  że  kwestia  ta  dotyczyła  zakup  jednego kontenera dla  zawodników  i
wynajem dwóch kontenerów dla piłkarzy gości i piłkarzy gospodarzy. Klub zobowiązał się do
tego, że jeden kontener w własnym zakresie pozyska. Oprócz tego prezes klubu zaproponował,
że  przyłączy  się  do  inwestycji, czy  wykona  inwestycję, polegającą  na  wybiciu  studni  do
podlewania boiska. 

Radny Sławomir Mazurek – zapytał na czym polega utrzymanie kabin sanitarnych.

3



Wójt  Gminy –  poinformował,  że  chodzi  o  to,  że  to, co  tam się  znajduje, należy wywieźć,
zdezynfekować i przekazać do ponownego użytku. 

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania do przedstawionych zmian
budżetu Gminy.

Pytań nie zgłoszono. 
Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Radna Wioleta Frydrych  głosuje poprzez podniesienie ręki. Na zadane pytanie przez Przewodniczącego 

Rady Gminy  radna jest „Za” podjęciem uchwały. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXVI/204/2020 w w/w

sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad 3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2032 -
referuje Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – przedstawiła zmiany ujęte w  wieloletniej  prognozie
finansowej odczytując uzasadnienie uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania do przedstawionych zmian budżetu Gmi-
ny.

Pytań nie zgłoszono. 
Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Radna Wioleta Frydrych głosuje poprzez podniesienie ręki. Na zadane pytanie przez Przewodniczącego 

Rady Gminy  radna jest „Za” podjęciem uchwały. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXVI/205/2020 w w/w

sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad 4 Podjęcie  uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla taryfowych grup odbiorców w ramach
zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzenia  ścieków  oraz  cen  innych  usług-
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Radny  Sławomir  Mazurek –  zapytał,  czy  my  jako  rada  musimy  dopłacać  do  ścieków,  które  są
odprowadzane kanalizacją.

Wójt Gminy – podał,  że co roku  Gmina  dąży do tego, aby ta dopłata z Gminy była coraz mniejsza,
podobnie jak jest z wodą.   

Radny  Sławomir  Mazurek –  zapytał,  czy  przewiduje  się  jakiś  „ukłon”  dla  gospodarstw,  które
odprowadzają, dbają we własnym zakresie o wywóz ścieków poprzez wóz asenizacyjny. 
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Wójt Gminy - podał, że jeżeli chodzi o cenę samych ścieków, to ona jest taka sama jak kanalizacja, czyli
8 zł. 01 gr. Natomiast gospodarstwa, które nie są podłączone do kanalizacji, ponieważ   nie mają takiej
możliwości, to niestety, ale płacą za usługę, za wóz asenizacyjny. W tym przypadku Gmina nie może do
tego dopłacać. Gmina może jedynie dopłacać do samej utylizacji ścieków.  Natomiast jeżeli mówimy o
kwocie  wskazanej  w  uchwale, to  jest  ona  taka  sama  zarówno  dla  tych  mieszkańców  którzy  mają
kanalizację jak i dla tych, którzy jej nie mają. 

Wywiązała się dyskusja w sprawie wywozu ścieków wozem asenizacyjnym i opłat z tym związanych.

W dyskusji  zwrócono  uwagę,  że  mieszkańcy,  którzy  nie  mają  kanalizacji  są  poszkodowani.  Radna
Justyna Perka zaproponowała, aby dla tych mieszkańców była jakaś z tego tytułu rekompensata poprzez
np. tańszą wodę. Stwierdziła, że warto zrobić ukłon w kierunku tych mieszkańców. Dodała, że uważa
również, że należy zwiększyć limit ilości przyjmowanych ścieków z wozów asenizacyjnych a nie tylko w
ilości                         4 wozów na dobę tak jak jest obecnie. Dodatkowo zapytała, kiedy będzie
uruchomiona  oczyszczalnia  w  Sobowidzu.  Podała,  że  bardzo  długo  czeka  się  w  kolejce  na  wywóz
nieczystości z posesji wozem wóz asenizacyjny. 

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że nie da się od razu wszystkich mieszkańców  podłączyć. Gmina
robimy to stopniowo. 
Kierownik ZGKIM – podał, że obecnie oczyszczalnia przyjmuje 8 samochodów dziennie a  nie
jak  radna  wskazuje  4  wozy.  Oczyszczalnia  ścieków  żeby  funkcjonowała  prawidłowo,  bez
żadnych  problemów,  to  największą  dawkę,  którą  powinna  przyjąć,  to  jest  do  25% ścieków
dowożonych w stosunku do ścieków spływających. Obecnie jest prawie 40% tych dowożonych.
Oczyszczalnia przy tej ilości jest niewydolna. Zwrócił uwagę, że przy takiej ilości ścieków, przy
kontroli jest  duża kara za nieutrzymanie parametrów. Stwierdził, że na obecną chwilę ścieków
dowożonych jest  za dużo.  Wrócił  uwagę,  że to nie  jest  tak,  że  nie chcę tych przyjmować
ścieków  dowożonych  na  oczyszczalni.  Napływające  ścieki  bez  problemu  są  utylizowane,
natomiast  te  dowożone  są  o  wiele  trudniej  zutylizować.  Ponownie  zwrócił  uwagę,  ze
oczyszczalnia może nie podołać swojemu zadaniu a przy kontrolach są nakładane olbrzymie
kary za przekroczenia. 

Radny Jan Selki – stwierdził, że jeżeli tak jest, to możemy śmiało powiedzieć, że jeżeli zostanie
oddana oczyszczalnia ścieków w aglomeracji Sobowidz, to te normy nie zostaną przekroczone,
ilość kursów dla przewoźników się nie zwiększy a ilość ścieków spływających będzie większa.  
Kierownik  ZGKiM –  podał,  że  na  początku  musimy zobaczyć  jak  ta  oczyszczalnia  będzie
funkcjonowała.  Obecnie  napływa  ok  100  m3  na  dobę.  Na  dobrą  sprawę  można  byłoby  to
wrzucić  w  jeden  samochód.  Jak  to  będzie  wyglądało,  ile  tych  ścieków  będzie  napływało:
surowych, świeżych – to się dopiero okaże.  

Radny Jan Selka – podał, że jeden z przewoźników stwierdził jednoznacznie, że nie przyjmuje
się ścieków dowożonych na oczyszczalni w Trąbkach – wożą je do innych gmin. 
Pan Karol Kozak Kierownik ZGKiM – poinformował, że ścieki są wożone na oczyszczalnię
wschód.  Dodał,  że  żadna  oczyszczalnia  nie  wytrzyma  przyjmowania  takiej  ilości  ścieków
dowożonych. 

Wójt Gminy – podsumowując powyższa dyskusje zwrócił uwagę, że należy patrzeć na to w ten
sposób,  że  im  więcej  osób  będzie  podłączonych  do  kanalizacji,  im  więcej  będzie  ścieków
spływać na oczyszczalnie, to tym więcej będzie można ścieków dowozić wozami asenizacyjnymi.
Natomiast jeżeli ktoś ma oczyszczalnię przydomową powinien raz na jakiś czas ją opróżniać i wywozić
na oczyszczalnie wchód, która również oczyszcza ścieki przemysłowe.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Zbigniew  Leszczyński –  należy  dążyć  do  tego, aby  jak  najwięcej
mieszkańców się przyłączali  do kanalizacji.  Należy się zastanowić i  do tematu wrócić jak podłączyć
innych mieszkańców z pozostałych miejscowości.  Uważa, że do tego powinniśmy dążyć. 

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania powyższego projektu uchwały.
Pytań nie zgłoszono. 
Następnie odczytano treść uchwały.
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Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Radna Wioleta Frydrych głosuje poprzez podniesienie ręki. Na zadane pytanie przez Przewodniczącego 

Rady Gminy  radna jest „Za” podjęciem uchwały. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXVI/206/2020 w w/w

sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad 5. Uchwały w  sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku
budżetowego 2020.

/Projekt uchwały radni otrzymali dzień przed sesją na komisji wspólnej/ 

Pan Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Radny Sławomir Mazurek – zapytał o którą drogę chodzi i  od kąt do kąt ona ma prowadzić. 

Wójt Gminy – poinformował, że chodzi o ul. Łąkowa w Mierzeszynie. Jest to odcinek o długości ok. 1
km (dokładnie 900 m)  do granicy z Gminą Przywidz. Projekt remontu tej drogi pojawił się już wiele lat
wcześniej.  Gmina  Przywidz  realizowała  swój  odcinek  i  prosiła,  aby  Gmina  Trąbki  Wielkie  była  w
partnerstwie w sprawie realizacji  remontu tej drogi. Niestety, kilka lat temu, nasza Gmina miała inne
priorytety i dlatego też, nie podjęła się tego. Obecnie pojawiła się możliwość otrzymania dofinansowania
do tej inwestycji z narodowego programu budowy dróg lokalnych i mamy nadzieję, że pozyskamy na ten
cel dofinansowanie. Dodał, że wniosek do narodowego programu już został złożony. Koszt budowy tej
drogi  został  wyceniony  na  niecałe  półtorej  miliona  złoty.  Droga  jest  w  dosyć  trudnym  terenie  –
górzystym,  będzie  wymagała  dosyć  dużego  zabezpieczenia.  Wójt  uważa, że  kwota  ta,  wystarczy na
realizacje tej  inwestycji.  Zwrócił  uwagę,  że jeżeli  Gmina nie otrzymamy tego dofinansowania,  to po
prostu nie przystąpimy do realizacji tej inwestycji. Zostanie ona  odłożona na późniejszy okres. 

Radny  Sławomir  Mazurek–  zapytał,  czy  Gmina  Przywidz  będzie  uczestniczyła  w  tych  kosztach.
Stwierdził,  że  w tym momencie  Gmina  Trąbki  Wielkie  robi  przysługę  mieszkańcom z Koziej  Góry.
Zapytał, ile mieszkańców Gminy Trąbki Wielkie mieszka przy tym odcinku.

Wójt Gminy – poinformował, że na dzień dzisiejszy jest tam ok. 10  - nie więcej posesji a część z nich
jest  w trakcie budowy.   Łączymy się z Gminą Przywidz droga utwardzoną.  Uważa,   że jest  to jakiś
pozytywny  efekt.  Z  Koziej  Góry  chodzą  dzieci  do  szkoły  w  Mierzeszynie  czy  też  do  kościoła  w
Mierzeszynie. Tych rodzin jest ok. 2-3, są oni bardziej zżyci z naszą Gminą a niżeli z Gmina Przywidz.
Dodał  również,  że  podobnie  jak  przy realizacji  inwestycji  drogi  łączącej  miejscowości:  Ełganowo –
Postołowo, gdzie Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich
to i w tym przypadku upatruje szansę na dofinansowanie do budowy tej drogi z Narodowego Programu
Rozbudowy Dróg Lokalnych.

Radny Sławomir Mazurek – zapytał,  a jak to się ma dzisiaj w stosunku do gminnych  inwestycji  już
rozpoczętych i  nie zakończonych.  Zwrócił  uwagę,  że została rozpoczęta ścieżka rowerowa od strony
Sobowidza w kierunku Gołębiewka – jest nie zakończona, w niektórych miejscach brakuje chodnika.
Stwierdził, że 1,5 mln. zł.  nie jest małym kosztem. Zapytał,  czy nie warto zastanowić się i te środki nie
zainwestować w nasze jeszcze  niedokończone inwestycji  np.:  dokończenie ścieżek rowerowych,  czy
odcinków chodników, które jeszcze  brakują.

Wójt Gminy – przyznał, że rzeczywiście niektóre inwestycje gminne nie są jeszcze pokończone. Zwrócił
uwagę, że jeżeli chodzi o brakujące chodniki na terenie gminy na obszarach o których radny wskazuje,  to
są to inwestycje do wykonania przy drogach wojewódzkich/ powiatowych. Przypomniał, że informował
wcześniej  radnych  o  tym,  iż   Gmina,  wraz  z  czterema  pozostałymi  gminami  złożyli  wniosek  na
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dofinansowanie  do  programu  w sprawie  dokończenia  budowy ścieżek  rowerowych  łączących cztery
Gminy:  Gminę Trąbki  Wielkie,  Pruszcz Gdański,  Przywidz,  Kolbudy wzdłuż dróg wojewódzkich.  W
projekcie tym uczestniczy kilka  Państw. Projekt jest dosyć duży, został on określony dla tych czterech
Gmin  na ok 25 mln zł. Wójt uważa, że jeżeli udałoby się te ścieżku zbudować, to wówczas taką ścieżką
rowerową, można będzie dojechać z np. Gminy Trąbki Wielkie do Pruszcza Gdańskiego, do Gdańska, do
Kolbud,  do Przywidza. Oczywiście  będzie to możliwe,  jeżeli  uda się pozyskać środki  z programu. Z
naszej  strony żeśmy wykonali  mapę do celów informacyjnych z przebiegiem tych tras i  one zostały
przekazane  do  Gminy  Kolbudy  –  gmina  Kolbudy  jest  wyznaczona  jako  gmina  która  miała  złożyć
wniosek. Gmina  ten wniosek złożyła. Jakie będą efekty to dopiero zobaczymy. 

Ponownie zwrócił uwagę, że rzeczywiście jest prawdą, że przy części dróg powiatowych/ wojewódzkich
na terenie Gminy nie ma tych chodników. Gmina wnioskowała do Zarządu Dróg Wojewódzkich o to, aby
nie przerywano biegu tych chodniku i dróg. Jednak nie udało się to zrobić. Taka była decyzja wówczas
Samorządu Województwa Pomorskiego co nie oznacza, że ten temat Gmina odpuszcza.   

Radny Sławomir Mazurek – zapytał, czy jak ta dokumentacja zostanie zaakceptowana pozytywnie to, czy
gmina ma zarezerwowane jakieś środki na ten cel w przyszłym roku, czy będzie musiała zaciągać kredyt.

Wójt Gminy – podał, że na obecną chwilę, Gmina nie ma zarezerwowanych środków. Dopiero został
złożony wniosek na możliwość  otrzymania  dofinansowania.  Wójt  nie  wie  jakiej  wielkości  będzie  to
dofinansowanie,  czy  to  będzie  50%,  czy  60%  czy  może  70%.  to  się  dopiero  okaże.   Dodał,  ze
przyszłoroczny budżet zamknęliśmy nadwyżką i nie zamierzamy w przyszłym roku zaciągać kredytu na
realizację żadnej z naszej inwestycji.  Gmina będzie starała  się  posiłkować tylko środkami własnymi-
środkami  wolnymi.  Część  środków  jest  ze  zwrotu  podatku  VAT i  te  środki  Wójt  będzie  starał  się
podstawiać a nie kredyt. Dodał, że są obawy, bo sytuacja covidowa ma negatywny wpływ na gospodarkę
i  pewnie  jeszcze  w przyszłym roku  będzie  miała.  Dlatego  budżet  Gminy nie  jest  agresywny a  jest
zrównoważony. 

Radny Mazurek  Sławomir –  zapytał,  czy dobrze  rozumie,  że  to  nie  jest  ostateczna  decyzja, czy to
będziemy robić, czy nie. Będzie to zależne od sytuacji gospodarczej. 

Wójt Gminy – podał, że nie jest to decyzja ostateczna. Jeżeli będzie sytuacja trudna, to przełożymy to na
leprze  czasy.  Zwrócił  uwagę,  że  Gmina  żeby  wykazać,  że  chce  coś  realizować,  to  musimy  mieć
dokumentację techniczką. Zwrócił uwagę, że podejmując tę uchwałę nie jest powiedziane, że będziemy
realizować ten odcinek drogi. Jeżeli sytuacja spowodowana przez  covid będzie trudna - to Gmina nie
będzie tego realizować, a jeżeli nie otrzymamy dofinansowania, to już w ogóle odłożymy remont tej drogi
na inne, leprze czasy.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał,  jaka będzie skala dofinansowania  środków zewnętrznych po
które Gmina występuje. 

Wójt Gminy – podał, że trudno dzisiaj określić jaką skale dofinansowania ustawodawca przewidzi przy
tym zadaniu. Swojego czasu Gmina z tego programu miała dofinansowanie na poziomie 65% jak również
na poziomie 50%. Równie trudno powiedzieć, jak będzie wyglądała sytuacja po przetargowa. W dalszej
swojej  wypowiedzi  zwrócił  uwagę,  że  obecne  czasy  na  realizację tego  typu  inwestycji  są  dobrym
czasem . Dodał, że Gmina nie zbudowała żadnej drogi bez dofinansowania. Najgorsze dofinansowanie z
jakiego Gmina korzysta w celu realizacji  budowy dróg gminnych to jest  dofinansowanie ze środków
sołeckich. 

W  dalszej  swojej  wypowiedzi  Wójt  Gminy  przedstawiał  radym  informacje  w  sprawie  możliwości
pozyskiwania środków na budowę niektórych dróg na terenie Gminy i na temat tego, że kiedy pojawia się
taka  możliwość  skorzystania  ze  środków zewnętrznych,  kiedy się  otwiera  dla  Gminy taką furtkę,  to
ciężko z tego zrezygnować i nie skorzystać.  

Radny Sławomir Mazurek – zapytał, czy w poprzednich latach został przekazany jakiś budżet sołecki na
remont tej drogi bo na przyszły rok nie widział, żeby były jakieś środki na ten cel przeznaczone.
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Radny Marek  Czerwiński -  sołectwo Mierzeszyn  od  kilku  lat  przekazuje  1/3  budżetu  sołeckiego na
remont dróg. Racją jest, że na tę konkretna drogę nie przeznaczyła funduszu sołeckiego. Mierzeszyn jest
rozległa miejscowością i ma bardzo dużo dróg do zrobienia. 

Radny Ryszard Budzyński – poparł  Radnego Marka Czerwińskiego. Przyznał, że sołectwo Mierzeszyn
jest bardzo rozległą miejscowością i w dodatku miejscowością, która ma bardzo dużo dróg do remontu.
Uważa, że sołectwo  samo  nie jest w stanie i nie poradzi sobie z wyremontowaniem  tych dróg,  jeżeli
mieliby przeznaczać na to tylko fundusz sołecki, mimo to, że fundusz sołecki Mierzeszyna jest duży. 

Radny Marek Czerwiński – stwierdził, że jeżeli nie byłoby tego programu budowy dróg – pozyskania
środków  zewnętrznych,  z  którego  moglibyśmy  pozyskać  środki  z  budżetu  państwa, to  nawet  nie
rozmawialibyśmy dzisiaj  na temat remontu tej drogi. 

Radny Marian Płotka - Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy –
stwierdził, że obecnie rozmawiamy o opracowaniu dokumentacji a nie o remoncie tej drogi. Proponuje,
aby zrobić dokumentację a potem zastanowić się z skąd wziąć środki na remont tej drogi. Uważa, że na
samo opracowanie dokumentacji jest potrzebne 12 tysięcy złotych nie jest to duża kwota , proponuje
zakończyć ten temat a dokumentację wykonać. 

Przewodniczący Rady Gminy –  zwrócił uwagę, że jeżeli rada podejmie uchwałę w sprawie re-
alizacji tego projektu a nie wykona remontu przedmiotowej drogi, to są to wydane pieniądze.
Stwierdził, że jest to marnotrawstwo i należy sobie z tego zdać sprawę. Dodał, że odrębnym te-
matem jest fakt odłożenia tematu do realizacji do czasu pozyskania środków. Stwierdził, że 12
tysięcy na przygotowanie projektu na tę drogę, to nie jest to duża kwota. Uważa, że ta droga po-
winna być wykonana, ale nie wie, czy jest to akurat dobry moment na jej realizację. Prosi, aby
wzajemnie nie oskarżać się, że ktoś zadaje pytania. 

Radny Jan Selka – podał, że „my” jako mieszkańcy Kleszczewa czekamy, projekt na kanalizację
w Kleszczewie został wykonany parę lat temu. Zapewniano nas, że najpierw należy wykonać
aglomeracje w Sobowidzu, potem będzie robiona aglomeracja Domachowo  i też nam mówiono,
że projekt techniczny musi być zrobiony, ale należy go odnawiać bo musimy czekać. Wiadomym
jest, że projekt należy odnawiać. Nie mówmy więc, że są to wyrzucone pieniądze, bo domu bez
projektu nikt nie wybuduje. 

Przewodniczący Rady Gminy  - nawiązał do przenoszonej kwoty w wysokości 938 tyś. zł. Prosi
o dokładne sprecyzowanie czego te środki dotyczą, czy są to nowe środki i jakie są przyczyny
przełożenia tych środków. 

Skarbnik Gminy   Pani Zofia Gorzyńska – podała, że środki te są zabezpieczone w budżecie na
obecny rok.  Kwota ta dotyczy budowy kanalizacji w Sobowidzu. Fakturka opiewa na kwotę
904 tyś. 361 zł. Dodała, że nie zostało to wykonane, ponieważ Gmina nie mamy jeszcze pozwo-
lenia od starostwa. 

Wójt Gminy – dodał, że Gmina nie może wcześniej zapłacić, musi najpierw otrzymać pozwole-
nie. Najdalej w miesiącu styczniu uda nam się rozliczyć tę całą inwestycję. 

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania do projektu uchwały.
Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.
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Radna Wioleta Frydrych głosuje poprzez podniesienie ręki. Na zadane pytanie przez Przewodniczącego 

Rady Gminy  radna jest „Za” podjęciem uchwały. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXVI/207/2020 w w/w

sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Przewodniczący Rady Gminy ogłoszono 10 min. przerwie

Po przerwie.

Obecnych 14 radnych w tym Radna Wioleta Frydrych obecna poprzez połączenie zdalne. 

II CZĘŚĆ BUDŻET 2021 

Ad 6 Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2021 wraz z uzasadnieniem - referuje
Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy – przedstawił  na rzutniku projekt budżetu. W trakcie 
przedstawiania budżetu zwrócił uwagę, że  projekt budżetu jest projektem trudnym. Niestety, ze 
względu na rosnące wydatki tak to będzie wyglądało. Zaproponował o wprowadzenie do 
projektu budżetu kolejnych autopoprawek: 

1. Realizacja projektu „Gmina Trąbki Wielkie otwarta na osoby niesamodzielne: w Ramach 
Regionalnego Programu  Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020. Realizacja 
projektu będzie trwała w latach 2021-2022

2. Na zadanie inwestycyjne „ Rozbudowa SP w Kłodawie zabezpiecza się kwotę 10 000,00 zł. 

3. Zmniejsza się plan o zadania ‘ Budowa sieci kanalizacyjnej w Kłodawie” o kwotę 10 000,00 
zł. 

Przewodniczący Rady Gminy – podziękował Wójtowi Gminy za przedstawienie powyższych
informacji. Zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Ad 7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na
lata 2021-2032 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

Pani  Zofia  Gorzyńska  Skarbnik  Gminy -  podała,  że  jeżeli  chodzi  o  dochody,  które  zostały
zaplanowane  w  wieloletniej  prognozie  finansowej  to  są  to  te  główne,  najważniejsze,  które
zostały  przez  Wójta przedstawione w prezentacji. Do najważniejszych dochodów wliczamy:
podatki  lokalne,  sprzedaż  gruntów oraz  środki,  które  będziemy otrzymywać  z  zewnątrz.  Na
2021r. została zaplanowana sprzedaż działek w wysokości 800 000,00zł. jest to kwota zbliżona
do  wykonania  w  bieżącym  roku.  Do  budżetu  wprowadzamy  środki  dotyczące  subwencji
oświatowej na podstawie zawiadomienia Ministerstwa Finansów oraz środki dofinansowania na
podstawie pisemnego zawiadomienia Wojewody Pomorskiego. Jeżeli uda się Gminie w 2021r.
poprawnie  rozliczyć  z  budowy dwóch kanalizacji,  to  Gmina  oczekuje  na  zwrot  środków w
wysokości  3 512 000 zł.  (  trzy miliony pięćset  dwanaście  tysięcy złotych).W dalszej  swojej
wypowiedzi  skarbnik  gminy  przedstawiła  zaplanowane  wydatki  informując,  iż  zostały  one
opracowane na  podstawie  średniorocznych  wskaźników cen  towarów,  w wysokości  naliczeń
ZUSu  funduszu  pracy.  Na  obsługę  kredytu  Gmina  zaplanowała  łączną  kwotę  w  wysokości
300 000,00zł.  wykaz  przedsięwzięć  zamieszczonych  we WPF tj.:  4  391 000.00zł.   i  bieżące
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2 392 394,  00  zł.  Na  spłatę  kredytu  została  przeznaczona  kwota  zgodnie  z  podpisanymi
umowami w wysokości  1 873 445,00 zł.   Wynikiem budżetu  jest  nadwyżka w wysokości  1
773 745,28 gr. I ta nadwyżka w całości zostaje przeznaczona na spłatę zaciągniętych kredytów.

Wójt Gminy – podał, że wieloletnia prognoza finansowa jest odzwierciedleniem budżetu gminy,
tego, który przed momentem przedstawił, ale ponadto pewnego ciągu wydatków inwestycyjnych
z lat ubiegłych.  

Przewodniczący Rady Gminy – nadmienił, że komisje opiniowały przyszłoroczny budżet, w tym
szczególnie Komisji Ekonomiczna i Rozwoju Gospodarczego. Zapytał, czy są pytania do Pani
Skarbnik. 

Pytań nie zgłoszono

Ad  8  Przedstawienie  opinii  Komisji  Ekonomicznej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Gminy  –
referuje Pan Marian Płotka  Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego;

Radny Marian Płotka Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy –
odczytał kolejno dwie opinie w/w komisji w sprawie przeprowadzonej analizy projektu budżetu Gminy
Trąbki Wielkie na 2021r. jak i projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021
– 2032. 

Z odczytanej opinii wynika, że Komisja EiRG pozytywnie opiniuje projekty uchwał w sprawie  budżetu
Gminy na 2021rok jak i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2032 przedstawiony przez Wójta
Gminy. 

Ad 9  Przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku  w  sprawie  projektu
budżetu Gminy na 2021 rok i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2032 – referuje Pan
Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie; 

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – odczytał główne sentencje treści uchwały składu
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej Nr 265/g285/P/I/20 z dnia 03.12.2020r. w sprawie opinii
o projekcie uchwały  budżetowej Rady Gminy Trąbki Wielkie na 2021r. 

Przedmiotowa  opinia  składu  orzekającego  jest  pozytywna.  Ponadto  Przewodniczący  Rady  odczytał
główne  sentencje  treści  Uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  Nr  264/g285/F/I/20  z  dnia
03.12.2020r. w sprawie opinii o projekcie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020 –
2032 

Skład orzekający opiniuje pozytywnie, ze wskazanymi uwagami do projektu uchwały.   

Ad 10 Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy Trąbki Wielkie w sprawie wniosków radnych i
opinii komisji - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;
Wójt Gminy – podał, że uwagi, które Rada zgłaszała do projektu budżetu na 2021r.  pojawiały się w
trakcie posiedzeń komisji. Kolejno odnosząc się do zgłoszonych wniosków podał, że 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  zgłosił wniosek dotyczą zabezpieczenia środków na
rozbiórkę dawnej chlewni. Budynek grozi zawaleniu i zagraża życiu i zdrowiu mieszkańców. Wójt
podał, że środki na rozbiórkę tej dawnej chlewni   są w budżecie ZGKiM natomiast jest tam kwestia
formalna, należy czekać na zgodę konserwatora zabytków. Po uzyskaniu stosownej zgody będzie
można to usunąć.

Przewodniczący Komisji ROŚiSS Radny zgłosił wnioski, aby: 
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 w dalszym ciągu dofinansowywać z ramienia Gminy trzykrotność środków przekazanych
z funduszu  sołeckiego na remont dróg . Wójt Gminy zapewnił, że tak dalej będzie.

 Zwiększenie ilości punktów oświetleniowych w sołectwach – Wójt Gminy podał, że po
podpisaniu  umowy  z  zakładem  oświetleniowym  będzie  kompleksowa  wymiana
oświetlenia,  dodatkowo  gmina  wynegocjowała  dodatkowa  pulę   50  punktów
oświetleniowych  do  rozdysponowania  po  terenie  Gminy.  Wójt  obiecał,  że  tak  jak
wcześniej wspominał usiądzie z radą gminy i ustali gdzie zostaną te dodatkowe punkty
oświetlenia zamontowane.

 Dalsza dotacja dla klubów seniora – Wójt Gminy podał, że taka pomoc dla klubów  nadal
będzie udzielana. 

Ad 11 Dyskusja nad wniesionymi poprawkami - głosowanie;

Przewodniczący Rady Gminy – otworzył dyskusję nad wniesionymi poprawkami. 

Radny Sławomir Mazurek – nawiązał  do zapisów w poszczególnych paragrafach uchwały prosząc o
wyjaśnienie zapisu. Podał,  że w punkcie 11 par. 6 – jest opis: wydatki 300 tysięcy złotych na spłatę
odsetek i kredytu na rynku krajowym natomiast w pkt. 11 jest zapis : ustala się limit zobowiązań z tytułu
kredytów i pożyczek zaciągniętych na: 1. sfinansowanie, 2. Spłatę zaciągniętych kredytów i pożyczek w
wysokości 1 873 445, 28 gr. – zapytał, jak te punkty mają się do siebie.

Pani  Zofia  Gorzyńska  Skarbnik  Gminy –  podała,  że  te  300 000,00  zł.   to  są  odsetki  od  kredytu  a
1 800 000,00zł. to są raty kredytu. 

Radny Sławomir Mazurek – zapytał, czy dobrze myśli, że łączna suma wraz z odsetkami będzie wynosiła
ok. 2 mln. zł. 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – poinformowała, że tak, łączna suma z tymi odsetkami będzie
wynosiła ok. 2 mln. zł. 

Radny Michał Studziński – zapytał, czy będzie podatek za linię 400 kv która biegnie przez teren gminy

Wójt Gminy – poinformował, że w przyszłym roku już powinien być podatek . Około 0,5 mln. złotych 
powinno być więcej z tytułu podatku od budowli. 

Brak głosów. 

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił się do  Wójta Gminy, aby przedstawił jeszcze raz autopoprawek 
do wersji pierwotnej budżetu. 

Wójt Gminy – ponownie podał autopoprawki w sumie trzy  tj:

1. Realizacja projektu „Gmina Trąbki Wielkie otwarta na osoby niesamodzielne: w Ramach 
Regionalnego Programu  Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020. Realizacja 
projektu będzie trwała w latach 2021-2022

2. Na zadanie inwestycyjne „ Rozbudowa SP w Kłodawie zabezpiecza się kwotę 10 000,00 zł. 

3. Zmniejsza się plan o zadania ‘ Budowa sieci kanalizacyjnej w Kłodawie” o kwotę 10 000,00 
zł. 

Przewodniczący Rady Gminy – zadał pytanie mecenasowi, czy rada powinna każdą autopoprawkę 
przegłosować osobno.

r.pr. Marcin Skalski – poinformował, że nie ma takiej konieczności. Mogą one zostać przegłosowane 
łącznie z podjęciem uchwały.
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Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze jakiś pytania do budżetu gminy. 

Radny Sławomir Mazurek – nawiązał do paragrafu 4 uchwały - pozycja dotycząca wskazania wysokości
przychodów i  rozchodów budżetu Gminy zwracając  uwagę,  że  w zeszłym roku relacja  między tymi
wielkościami była inna. 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – podała, że tak było, bo wówczas Gmina zaciągnęła kredyt. A 
teraz nadwyżka, która jest w budżecie daje nam kwotę  którą przeznaczamy na rozchody.  

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że jest propozycja Wójta w sprawie podziału środków
celem finansowania ochrony przeciwpożarowej. Zapytał,  czy ten podział będzie dokonywany dodatkowo
z  wyszczególnieniem  na  poszczególne  jednostki.  Uważa,  że  powinien  być  wyraźny  zapis  z
wyszczególnieniem jednostek. Chodzi o zabezpieczenie, aby w przyszłości  nie było, że rada nie chce
przydzielić środków. 

Wójt Gminy – podał, że wyjazdów jest coraz więcej i nie widać, aby było ich mniej. W pełni się zgadzam
z tą propozycją, ale puki co, to jest to zadanie Gminy i musimy temu sprostać. Stwierdził, że kwota, która
jest  wskazana  w  budżecie  będzie  jeszcze  weryfikowana  przez  jednostki  OSP i  poprzez  głosowanie
zostanie ustalone ile środków, która jednostka otrzyma. Należy pamiętać, że z tych środków wyłączamy
środki na  ubezpieczenie obiektów, na opłacenie rachunków za energię. Dodał, że mimo tych środków
mamy  prawo  oczekiwać, aby  poszczególne  jednostki  również  starały się  o  pozyskiwanie  środków
zewnętrznych.  Uważa,  że  przejście  na  zarzadzanie  budżetem  we  własnym  zakresie  spowoduje, że

jednostki będą czuli się bardziej za niego odpowiedzialni.    
Radny Grzegorz Żukowski –  nawiązując do działalności  OSP oraz energii  elektrycznej  zachęca,  aby
również i jednostki ochotniczych straży pożarnych wyposażyć w panele fotowoltaiczne. Dodał, że w skali
10 lat będzie to duża oszczędność budżetu. 

Wójt Gminy – kilka lat temu Gmina wykonała projekty na zamontowanie paneli fotowoltaicznych na
obiektach użyteczności publicznej niestety, wniosek ten  nie uzyskał dofinansowania na ten cel. Dodał, ze
Gmina jeżeli nadarzy się okazja  dofinansowanie do tej inwestycji to będzie chciała z tego skorzystać.    

Radny Sławomir Mazurek – zapytał o pozycję dotyczącą  dokumentacja w sprawie rewitalizacji terenu
wokół jeziora w Mierzeszynie – 20 000,00 zł. Zapytał z czym to się wiąże, z czego to wynika, jakie to są
znowu przewidziane koszty. Przypomniał, że dokładnie nie pamięta, ale w ubiegłym roku, czy też w tym
odebrany był punkt rekreacyjny, gdzie wydaliśmy na ten cel 700 000,00 zł. łącznie z dofinansowaniem i
dalej coś tam robimy. Nie dawno była tam tez dewastacja. 

Wójt Gminy – poinformował,  że ta pozycja dotyczy dwóch miejscowości:  Mierzeszyna i  Sobowidza.
Gmina  ma  dwa  jeziora  które  nie  są  własnością  prywatną.  Sprawa  dotyczy  wykonania  studium
wykonalności  co  można  przy  tych  zbiornikach  wodnych  dodatkowo  zrealizować,  czyli  zakres
rekreacyjny. W przypadku Mierzeszyna, gdzie jest Natura 2000 Wójt przypuszcza, ze za dużo nie uda się
tam  zrobić, zaprojektować,  głównie  chodzi  o  ścieżki  pieszo  rowerowe,  dodatkowe  zadrzewienie
natomiast jeżeli chodzi o Sobowidz to kwestia ta dotyczy przede wszystkim oczyszczenia tego zbiornika.
Dodał, że są już środki dedykowane na tego typu akweny  z dość dużym dofinansowaniem nawet 100%. 

Radny Sławomir Mazurek – zapytał jakie było zainteresowanie punktem rekreacyjnym w Mierzeszynie 
po jego otwarciu w bieżącym roku. 

Wójt Gminy – poinformował, że zainteresowanie było spore, jest wykaz ilości wypożyczonego sprzętu. 
Nawet były wnioski , aby dokupić sprzętu ponieważ chętni musieli dość długo czekać na zmianę.  

Radny Sławomir Mazurek – nawiązał do pozycji środków wydatkowanych dla  stowarzyszenia LGD Trzy
Krajobrazy tj. kwota w wysokości  14 017,00 zł. Zapytał z czego taka duża kwota wynika i jakie Gmina 
ma z tego tytułu korzyści. Dodał, że Gmina przynależy do innych stowarzyszeń, gdzie środki są znacznie 
mniejsze.

Wójt    Gm  iny – przyznał, że  faktycznie   Stowarzyszenia LGD Trzy Krajobrazy innym Stowarzyszeniem
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niż pozostałe stowarzyszenia do których przynależy Gmina. LGD jest stowarzyszeniem które dysponuje
środkami  unijnymi.  Środki,  które  Gmina  wpłaca jako  udział  Gminy  są  w  części  przeznaczane  na
utrzymanie  tego  Stowarzyszenia,  ale  w  części  są przeznaczane  na dofinansowane  projektów w
poszczególnych  Gminach,  które  są  ustalane.  Gmina  ze Stowarzyszenia  LGD zrealizowała  już  kilka
projektów  i nie tylko Gmina ale stowarzyszenia z terenu Gminy również.  Wójt  stwierdził,  że  korzyść
ilości środków napływających dzięki LGD Trzy Krajobrazy jest wielokrotnie przekraczająca tą wpłatę.
Uważa, że warto nadal przynależy do tej Lokalnej Grupy Działania. Na koniec swojej wypowiedzi dodał,
ze nie wie jaką Grupa ta będzie miała możliwość w kolejnej perspektywie unijnej, ale Gmina większość
programów sportowo – rekreacyjnych właśnie wykonała dzięki LGD.

Radna Justyna Perka – Nawiązała do Jeziora w Mierzeszynie. Przypomniała, że była dyskusja na temat
tego aby przebić się do sąsiedniego akwenu, aby poszerzyć ofertę mierzeszyńską. Zapytała, czy w tym
kierunku będzie coś robione. 

Wójt  Gminy – poinformował,  że  to  studium wykonalności  ma określić  warunki  brzegowe do jakich
można się przesunąć. Stwierdził, że dobrze byłoby połączyć się z jeziorem przywidzkim tak jest kiedyś to
było połączone a obecnie wszystko pozarastała. Należy jednak pamiętać, ze jest tam Natura 2000 i może
być to trudne. Zwrócił uwagę, ze do puki Gmina nie sprawdzi tego od strony formalnej do póty ciężko
będzie cokolwiek realizować. Dzisiaj rozpatrujemy pewną możliwość, a kiedy będą one realizowane to
już inny temat. 

Przewodniczący   Rady   G  miny – zapytał Panią Skarbnik, aby odniosłaś się do uwag które RIO wskazała w
opinii. Zapytał jak one mają się do przedstawionej uchwały, którą Rada za moment będzie głosować.   

Skarbnik    Gminy Zofia  Gorzyńska –  poinformowała,  że  wszystkie  uwagi  zostaną  ujęte  w uchwale  .
Dodała, że żadnej informacji nie otrzymała że dochody i wydatki powinny zostać podzielone. Do tej pory
było to robione tak jak zostało to przygotowane. Zapisy do tej pory powtarzały się i nie było do tego
uwag. Dzisiaj wymogi co do tych zapisów się zmieniły i należy zmienić  szatę graficzna uchwały a sama
uchwała w sobie się nie zmieni. Wydatki bieżące mają być inaczej opisane, mają być wyszczególnione. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał  jaka pozycja  będzie  zmieniona,  i  jak dana pozycja  powinna
brzmieć bo taką formę należy odczytać przed przystąpieniem do przegłosowania uchwały. Przypomniał,
że chodzi o paragraf 12 dotyczący limitów zobowiązań i paragraf 13 pkt. 6

Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska – podała, zapisu który obecne jest tj. paragraf 13 pkt 6  dotyczące
zaciągnięcia kredytu leasingowego zostanie wykreślony. Nie będzie tego zapisu. 

Wójt Gminy – proponuje, aby przyjąć że uwagi które zostały wskazane przez RIO będą po uchwaleniu
uwzględnione.

Przewodniczący   Rady Gminy – reasumując stwierdza że   przyjmujemy,  że puk.  6  w par.  13 zostaje
wykreślony. Kolejno poprosił o wyświetlenie jeszcze raz radnym autopoprawek, aby rada mogła nad nimi
przeprowadzić głosowanie.  

AUTOPOPRAWKI DO BUDŻETU

1. Realizacja  projektu  „Gmina  Trąbki  Wielkie  otwarta  na  osoby niesamodzielne:  w Ramach
Regionalnego Programu  Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020. Realizacja
projektu będzie trwała w latach 2021-2022;

2. Na zadanie inwestycyjne „ Rozbudowa SP w Kłodawie zabezpiecza się kwotę 10 000,00 zł. 

3. Zmniejsza się plan o zadania ‘ Budowa sieci kanalizacyjnej w Kłodawie” o kwotę 10  000,00
zł. 

Przewodniczący Rady Gminy – zaproponował, aby glosowanie nad autopoprawkami przeprowadzić w
sposób transparentny – jednym głosowaniem. Zapytał, czy ktoś z obecnych jest przeciwny tej propozycji.
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Prosi o podniesienie ręki. 

Nie zgłoszono sprzeciwu co do przeprowadzenia głosowania całościowo, w jednym pakiecie przy jednym
głosowaniu. 

Przystąpiono do przegłosowania autopoprawek. 

W głosowaniu udział bierze 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał kto jest za wprowadzeniem autopoprawek do budżetu Gminy na 
rok 2020r. 

Radna Wioleta Frydrych – głosuje poprzez podniesienie ręki. Na zadane pytanie przez Przewodniczącego

Rady Gminy – radna jest „Za” podjęciem uchwały. 

Rada Gminy  Trąbki  Wielkie  jednogłośnie  przyjęła  autopoprawki  do budżetu Gminy  na 2021r.

zgłoszone  przez  Wójta  Gminy. /Szczegółowy  przebieg  głosowania  stanowi  załącznik  do

protokołu/.

Ad 12 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2032-     
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

Przystąpiono do odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Radna Wioleta Frydrych – głosuje poprzez podniesienie ręki. Na zadane pytanie przez Przewodniczącego

Rady Gminy – radna jest „Za” podjęciem uchwały. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXVI/208/2020 w w/w spra-

wie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad 13 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2021-  
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący   Rady Gminy - spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Radna Wioleta Frydrych – głosuje poprzez podniesienie ręki. Na zadane pytanie przez Przewodniczącego

Rady Gminy – radna jest „Za” podjęciem uchwały. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXVI/209/2020 w w/w spra-

wie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Wójt Gminy – podziękowała za jednogłośne podjęcie uchwały. Ma świadomość, że nie spełnia oczekiwań
wszystkich ale jest to budżet racjonalny, stabilny w tych trudnych czasach. Wójt ma nadzieję, ze już na
najbliższej  sesji  będziemy go nowelizowali  pod wolne  środki   pod gminne  inwestycje.  Zaprasza  do
wspólnej realizacji budżetu. 
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Przewodniczący Rady Gminy – nie jest to może ambitny budżet, ale tak jak Wójt  podkreśla, że jest on
dużo mniejszy, ale tak jak Wójt radzie powiedział,  nic nie jest dane nam na zawsze i ten budżet też nie
jest nam dany na zawsze będzie się on nam zmieniał będzie on wzrastał. 

Ad 21 Zamknięcie sesji zwyczajnej.

Przewodniczący  Rady   Gminy –  zamknął  XXVI  zwyczajną  sesję  Rady  Gminy,  dziękując

wszystkim za czynny udział.

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy:
Katarzyna Czyż       Zbigniew Leszczyński

Załączniki:
1. Lista obecności radnych, sołtysów,
2. Porządek sesji,
3. Uchwały podjęte na sesji – nr XXVI/204/2020 – XXVI/209/2020
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